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Protokół nr XL/18 

z obrad XL sesji Rady Gminy Stargard 

z dnia 25 maja 2018 r. 

 

 

AD 1. SPRAWY REGULAMINOWE 

− OTWARCIE OBRAD XL SESJI RADY GMINY STARGARD 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal dokonał otwarcia obrad XL sesji Rady 

Gminy Stargard w dniu 25 maja 2018 roku o godz. 10.00 

− STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych 

było 14 radnych, co stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 

Nieobecna Radna Anna Góra – nieobecność usprawiedliwiona. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przywitał wszystkich przybyłych na obrady 

sesji oraz zaproszonych gości w tym Zastępcę Komendanta Komendy Policji Powiatowej w 

Stargardzie kom. Sławomira Wasilewskiego oraz Kierownika Rewiru Dzielnicowych III 

Wydziału Prewencji Komendy Policji Powiatowej w Stargardzie asp. szt. Jarosława 

Kowalczuka, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Annę Ładniak, również 
przybyłych mieszkańców miejscowości Lipnik, a także Wójta Gminy Kazimierza 

Szarżanowicza, Zastępcę Wójta Jerzego Makowskiego, Skarbnik Gminy Bernadetę 
Opasińską, Radcę Prawnego Patrycję Rybak – Dębińską, Sołtysów (lista obecności sołtysów 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu), oraz przedstawicieli prasy. 

− ZATWIERDZENIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował o zmianie porządku na 

wniosek komisji Rewizyjnej i wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

Porządek obrad XL sesji Rady Gminy Stargard, jaki otrzymali radni, przedstawiał się 
następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

‒ otwarcie obrad XL sesji Rady Gminy Stargard 

‒ stwierdzenie quorum 

‒ zatwierdzenie porządku obrad 

‒ przyjęcie protokołu Nr XXXIX/18 z obrad sesji Rady Gminy Stargard, która odbyła się 
w dniu 27 kwietnia 2018 r. 

2. Analiza stanu porządku publicznego 

Opinia Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

3. Interpelacje radnych 

4. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wydania opinii o utworzeniu okręgu wyborczego 

w wyborach do Rady Powiatu Stargardzkiego 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości stanowiącej własność gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości stanowiącej własność gminy 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Stargard na lata 2018 – 2028. 
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10. Informacja Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat 

profilaktyki realizowanej na terenie gminy  

Opinia Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

11. Informacja Wójta Gminy na temat gospodarki gruntami i nieruchomościami oraz 

utrzymaniu gminnych obiektów użyteczności publicznej w roku 2017 

Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

12. Wydatki bieżące Urzędu Gminy za I – szy kwartał 2018 r. w odniesieniu do 

analogicznego okresu 2017 r.  

Opinia Komisji Rewizyjnej 

13. Analiza realizacji budżetu gminy za I – szy kwartał 2018 r.  

Opinia Komisji Rewizyjnej 

14. Informacja dotycząca „Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy 

Stargard”  

Ocenę przedstawia Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna 

Ładniak 

15. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 

16. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 

17. Odpowiedzi na interpelacje radnych 

18. Wolne wnioski i zapytania 

19. Sprawy różne 

20. Ustalenie terminu następnej sesji 

21. Zamknięcie obrad sesji 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zapytał radę o wyrażenie zgody na 

wprowadzenie do powyższego porządku obrad proponowanej zmiany i dodanie po punkcie 

9 punktu 10 o treści „Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi”. 

Radni jednogłośnie tj. 14 głosami „za”, wyrazili zgodę. 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał porządek obrad XL sesji 

Rady Gminy Stargard, po zmianie, który przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

‒ otwarcie obrad XL sesji Rady Gminy Stargard 

‒ stwierdzenie quorum 

‒ zatwierdzenie porządku obrad 

‒ przyjęcie protokołu Nr XXXIX/18 z obrad sesji Rady Gminy Stargard, która odbyła się 
w dniu 27 kwietnia 2018 r. 

2. Analiza stanu porządku publicznego 

Opinia Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

3. Interpelacje radnych 

4. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wydania opinii o utworzeniu okręgu wyborczego 

w wyborach do Rady Powiatu Stargardzkiego 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości stanowiącej własność gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości stanowiącej własność gminy 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Stargard na lata 2018 – 2028. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
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11. Informacja Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat 

profilaktyki realizowanej na terenie gminy  

Opinia Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

12. Informacja Wójta Gminy na temat gospodarki gruntami i nieruchomościami oraz 

utrzymaniu gminnych obiektów użyteczności publicznej w roku 2017 

Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

13. Wydatki bieżące Urzędu Gminy za I – szy kwartał 2018 r. w odniesieniu do 

analogicznego okresu 2017 r.  

Opinia Komisji Rewizyjnej 

14. Analiza realizacji budżetu gminy za I – szy kwartał 2018 r.  

Opinia Komisji Rewizyjnej 

15. Informacja dotycząca „Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy 

Stargard”  

Ocenę przedstawia Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna 

Ładniak 

16. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 

17. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 

18. Odpowiedzi na interpelacje radnych 

19. Wolne wnioski i zapytania 

20. Sprawy różne 

21. Ustalenie terminu następnej sesji 

22. Zamknięcie obrad sesji 

Po odczytaniu porządku obrad, Rada Gminy w obecności już 14 radnych obecnych na sali 

podczas głosowania, 14 głosami „za”, „przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się” 0, przyjęła 

porządek obrad XL sesji Rady Gminy Stargard i według tego porządku obradowała. 

− PRZYJĘCIE PROTOKOŁU NR XXXIX/18 Z OBRAD SESJI RADY GMINY STARGARD 
Z DNIA 27 KWIETNIA 2018 R. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przystąpił do głosowania nad przyjęciem 

protokołu z obrad XXXIX sesji Rady Gminy z dnia 27 kwietnia 2018 r. bez odczytywania. 

Rada Gminy Stargard jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”, przyjęła protokół z obrad XXXIX 

sesji Rady Gminy z dnia 27 kwietnia 2018 r. 

AD 2. ANALIZA STANU PORZADKU PUBLICZNEGO 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił o przedstawienie stanowiska 

Przewodniczącego Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty. 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 

opinię Komisji do wyżej wymienionego tematu, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r., zapoznała 

się ze sprawozdaniem z działalności Rewiru Dzielnicowych III za rok 2017 oraz informacją 
o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Stargard. Komisja 

wyrażając swoją opinię powyższą informację przyjęła. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal udzielił głosu i poprosił 

o komentarz przedstawicieli Komendy Powiatowej Policji, odnośnie analizy stanu porządku 

publicznego na terenie gminy.  

Kierownik Rewiru Dzielnicowych III Wydziału Prewencji Jarosław Kowalczuk 
przedstawił sprawozdanie z działalności Rewiru Dzielnicowych III za rok 2017 oraz 

informację o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Stargard, 

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podziękował za przedstawienie analizy 

i poprosił radnych o uwagi i pytania. 



- 4 - 

 

Jako pierwszy głos zabrał Radny Mariusz Sikorski, który zwrócił się z prośbą o zwiększenie 

prewencji w miejscowości Grzędzice, zwłaszcza na ulicy Podleśnej oraz Brzozowej, Lipowej, 

Jeziornej, gdzie dochodzi do przekraczania dozwolonej prędkości przez kierowców.  

Zastępca Komendanta Sławomir Wasilewski powiedział, że takie informacje docierają do 

Komendy i są już kierowane tam patrole oraz poinformował, że rozmawiał na ten temat 

z Naczelnikiem Wydziału Ruchu Drogowego.  

Kolejno Radny Józef Tracz zgłosił potrzebę zwiększenia prewencji patroli 

w miejscowościach Ulikowo i Kiczarowo, gdzie dochodzi do przekraczania dozwolonej 

prędkości przez przejeżdżających kierowców i omówił jak wygląda sytuacja w obu 

miejscowościach. W Ulikowie mieszkańcy skarżą się na prędkość oraz duży ruch i brak 

możliwość bezpiecznego przechodzenia przez jezdnię, ponieważ nie ma tam przejść dla 

pieszych, a w centrum jest też świetlica. Natomiast w Kiczarowie problem wygląda tak, że nie 

ma tam chodników, a pobocza są zarośnięte, oraz samochody ciężarowe skracające tamtędy 

drogę. Radny ponadto poinformował, że złożył pisma w sprawie zamontowania progów 

zwalniających w obu miejscowościach.  

Kierownik Rewiru Dzielnicowych III Wydziału Prewencji Jarosław Kowalczuk, na 

zarzut o brak prowadzenia kontroli prędkości wyjaśnił, że zmieniły się przepisy o ruchu 

drogowym i obecnie jest brak możliwości kontroli prędkości przez funkcjonariuszy 

prewencji. Jedynie kontrole tę mogą przeprowadzać funkcjonariusze wydziału ruchu 

drogowego lub posiadający specjalne przeszkolenie. Dlatego zostanie im to przekazane i będą 
skierowani by respektować. 

Z kolei Radny Janusz Łojko poprosił o przekazanie informacji w sprawie funkcjonowania 

Krajowej Mapy Zagrożeń Bezpieczeństwa czy jest aktualna oraz jej nagłośnienie. 

Zastępca Komendanta Sławomir Wasilewski odpowiedział, że jest aktualna, a Kierownik 

Rewiru Dzielnicowych Jarosław Kowalczuk, dodał, że odnotowano, iż mieszkańcy z terenu 

gminy Stargard korzystają z tej możliwości. Jednocześnie wyjaśnił, że jest to aplikacja 

internetowa, poprzez którą mieszkańcy mogą zgłaszać zagrożenia. Mogą w zakładce wybrać 
swojego dzielnicowego, i na przykład zgłosić bezpańsko biegające psy czy przekraczanie 

prędkości. 

Radny Maciej Lipka przyznał, że korzysta z tej aplikacji, zgłosił kilka spraw, i jeżeli chodzi 

o działanie samej aplikacji to działa, jednak pomimo przyjęcia i potwierdzenia nie widział 

konkretnych działań, chodzi tu o patrole w przypadku zgłoszenia przekraczania prędkości w 

Żarowie i Smogolicach. Odpowiadając Kierownik Rewiru Dzielnicowych Jarosław 

Kowalczuk, powiedział, że z tego, co wiadomo to były prowadzone patrole nieoznakowanym 

samochodem. 

Następnie Radny Maciej Lipka zwrócił uwagę na brak interwencji mimo zgłoszeń 
o zanieczyszczanie przez samochody ciężarowe drogi przedłużenia ulicy Reymonta 

w Żarowie. Odpowiadając Kierownik Rewiru Dzielnicowych Jarosław Kowalczuk, wyjaśnił, 

że utrzymanie nawierzchni należy do właściciela drogi, a jeżeli ktoś widzi pojazd, który 

zanieczyszcza drogę to powinien spisać numery rejestracyjne i zgłosić to dyżurnemu, który 

wówczas wyśle najbliższy patrol, a kierowca zostanie rozliczony. Radny natomiast 

odpowiedział, że posiada zdjęcia. Wobec tego Kierownik Rewiru Dzielnicowych Jarosław 

Kowalczuk powiedział, żeby Radny, jeżeli dysponuje takimi zdjęciami złożył je na 

Komendzie, i wówczas będzie prowadzone postępowanie o wykroczenie. 

Natomiast Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia 

Więcek zgłosiła do kontroli drogę w Golczewie, gdzie dochodzi do przekraczania prędkości 

i niebezpiecznych sytuacji, zwłaszcza na wysokości zabudowań. Kierujący przy 

wyprzedzaniu wjeżdżają nawet na ścieżkę rowerową. Do takich sytuacji dochodzi najczęściej 

w czasie, kiedy w parku przemysłowym jest zmiana pracy ok. godziny 14. Kierownik Rewiru 
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Dzielnicowych Jarosław Kowalczuk powiedział, że to zgłoszenie było odnotowane już na 

posiedzeniu komisji i zostanie przekazane Naczelnikowi Wydziału Ruchu Drogowego. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podziękował 

przedstawicielom Komendy Powiatowej Policji w Stargardzie, za przybycie. Przed 

opuszczeniem posiedzenia Kierownik Rewiru Dzielnicowych Jarosław Kowalczuk 

przypomniał, że dzielnicowi mają przypisane numery telefonów, na które można zgłaszać 
problemy.  

AD 3. INTERPELACJE RADNYCH  

Interpelacje nie zostały zgłoszone. 

AD 4. PROJEKT UCHWAŁY NR XL/272/18 W SPRAWIE NADANIA NAZWY ULICY 
W MIEJSCOWOŚCI GRZĘDZICE 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały i poprosił o pytania do tego projektu. 

Radny Mariusz Sikorski zapytał Wójta Gminy, czy przy tej ulicy, której za chwilę zostanie 

nadana nazwa, zameldowani są mieszkańcy? 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz powiedział, że nie wie czy jest ktoś tam 

zameldowany. 

Natomiast Radny Sikorski zadał kolejno pytanie, jaki będzie miało to wpływ na podjętą 
wcześniej uchwałę w sprawie podziału na okręgi wyborcze. 

Odpowiadając Wójt Gminy powiedział, że nie ma wiedzy na ten temat, ale za chwilę 
sprawdzi.  

Na pytanie Przewodniczącego Rady Gminy o rozwiązanie w tej sprawie, Wójt Gminy 

zaproponował, by na ten czas, zrobić chwilę przerwy lub przejść do kolejnej uchwały. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przeszedł do realizacji 

kolejnego punktu posiedzenia. 

AD 5. PROJEKT UCHWAŁY NR XL/273/18 W SPRAWIE WYDANIA OPINII 
O UTWORZENIU OKRĘGU WYBORCZEGO W WYBORACH DO RADY POWIATU 
STARGARDZKIEGO 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt wyżej wymienionej 

uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XL/273/18, w sprawie wydania opinii o utworzeniu okręgu wyborczego 

w wyborach do Rady Powiatu Stargardzkiego, która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

AD 6. PROJEKT UCHWAŁY NR XL/274/18 W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA 
ZAWARCIE KOLEJNEJ UMOWY DZIERŻAWY NIERUCHOMOŚCI STANOWIĄCEJ 
WŁASNOŚĆ GMINY 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 

własność gminy. 
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Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XL/274/18 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy, która stanowi załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu. 

AD 7. PROJEKT UCHWAŁY NR XL/275/18 W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA 
ZAWARCIE KOLEJNEJ UMOWY DZIERŻAWY NIERUCHOMOŚCI STANOWIĄCEJ 
WŁASNOŚĆ GMINY 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 

własność gminy. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XL/275/18 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy, która stanowi załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 

AD 8. PROJEKT UCHWAŁY XL/276/18, W SPRAWIE ZMIAN BUDŻETU GMINY NA 
2018 R. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał wyżej wymieniony projekt 

uchwały. 

Następnie w związku z przygotowaną do niniejszego projektu uchwały autopoprawki 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał zarządzenie Wójta Gminy Nr 93/18 z dnia 24 maja 

2018 r., w sprawie przygotowania autopoprawki do projektu uchwały w XL/276/18 w sprawie 

zmian budżetu gminy na 2018 rok. 

Po odczytaniu autopoprawki do projektu uchwały, poprosił o pytania radnych, a z uwagi na 

brak pytań i uwag, Przewodniczący Rady Gminy kolejno poprosił o komentarz Skarbnik 

Gminy. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska, wyjaśniła, że jeżeli chodzi o paragraf 5 to 

w uchwale budżetowej zostały ustalone limity zobowiązań do uchwalonego deficytu, 

natomiast w wyniku zmian do budżetu zmniejsza się deficyt, w związku, z czym zmniejszeniu 

ulegają limity na zaciągane zobowiązania w postaci kredytów i pożyczek, co nie zostało ujęte 

w przygotowanym projekcie uchwały. Natomiast, jeżeli chodzi o paragraf 6, to w uchwale 

budżetowej do tej pory był błąd, który dopiero teraz został zauważony, gdyż w paragrafie 10 

uchwały budżetowej był zapis odnośnie upoważnienia Wójta do zaciągania kredytów 

i pożyczek, o których mowa w paragrafie 10, a powinien być paragraf 9, ponieważ paragraf 

ten określa kredyty i pożyczki. 

Z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie autopoprawkę do 

projektu uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 
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• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
przyjęła autopoprawkę do projektu uchwały NR XL/276/18 w sprawie zmian budżetu gminy 

na 2018 r., która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poddał pod głosowanie 

powyższy projekt uchwały NR XL/276/18 w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r., wraz 

z autopoprawką. 
Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę NR XL/276/18 w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r., wraz 

z autopoprawką. 
Uchwała NR XL/276/18 w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r., stanowi załącznik nr 9 

do protokołu. 

AD 9. PROJEKT UCHWAŁY NR XL/277/18 W SPRAWIE UCHWALENIA ZMIANY 
WIELOLETNIEJ PROGNOZY FINANSOWEJ GMINY STARGARD NA LATA 
2018 ‒ 2028. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał wyżej wymieniony projekt 

uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XL/277/18, w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Stargard na lata 2018 – 2028, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Kolejno na propozycję Wójta Gminy, Przewodniczący Rady Gminy powrócił do punktu 

nr 4 porządku obrad. 

AD 4. PROJEKT UCHWAŁY NR XL/272/18 W SPRAWIE NADANIA NAZWY ULICY 
W MIEJSCOWOŚCI GRZĘDZICE 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal oddał głos Wójtowi Gminy Kazimierzowi 

Szarżanowiczowi, który odnosząc się do wcześniejszych pytań, poinformował, że na dzień 
dzisiejszy brak jest zameldowanych osób, jest wydanych kilka decyzji o warunkach 

zabudowy. Kolejno Wójt Gminy zaproponował by podjąć przedmiotową uchwałę w sprawie 

nadania nazwy ulicy, a na następnej sesji zmienić uchwałę w sprawie okręgów wyborczych 

i uaktualnić dopisując tę ulicę do okręgu, co zostanie zrobione na sesji czerwcowej. 

Po wyjaśnieniu przez Wójta Gminy, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały NR XL/272/18 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę Nr XL/272/18 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice, 

która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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AD 10. PROJEKT UCHWAŁY NR XL/278/18 W SPRAWIE ROZPATRZENIA SKARGI 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał wyżej wymieniony projekt 

uchwały, w którym przedmiotowa skarga wniesiona przez mieszkańców Żarowa dotycząca 

braku odwodnienia drogi gminnej Żarowo w kierunku do Grzędzic, przy ulicy Długiej za 

pomocą rowu przydrożnego oraz odwodnienia terenu, na którym powstało osiedle domów 

bliźniaczych i jednorodzinnych została uznana przez Komisję Rewizyjną za bezzasadną. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej 

o przedstawienie opinii Komisji w tej sprawie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda wyjaśniła, że Komisja Rewizyjna 

przedstawiła swoją opinię w obszernym uzasadnieniu do przedłożonego projektu uchwały 

i zaproponowała, aby każdy sobie przeczytał to uzasadnienie. Ponadto Przewodnicząca 

Komisji wyjaśniła, że zarzuty postawione przez mieszkańców zostały rozpatrzone pod 

każdym względem prawnym. W powyższym uzasadnieniu są też wskazówki, do kogo 

powinni się zwrócić z ewentualnymi zapytaniami, oraz miejsca gdzie powinni szukać pomocy 

w swoim problemie. Jeżeli chodzi o działania Wójta, nie stwierdzono nieprawidłowości.  

Natomiast Radna Wiesława Kuśnierz dodała, iż uznanie skargi za bezzasadną nie oznacza, 

że gmina nie będzie podejmowała wszelkich możliwych kroków do udzielenia tym ludziom 

pomocy. Ponieważ jako mieszkańcom taka pomoc się należy, w granicach prawa. Po 

przeczytaniu uzasadnienia, będzie wiadomo, że nie było znamion, żeby uznać skargę za 

zasadną, ale problem jest. Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda powiedziała 

o problemie i ogromnym dramacie tych ludzi, którzy zakupili domy od dewelopera, a który 

przedstawili na posiedzeniu komisji w poprzednim miesiącu. Okazali dokumentacje 

fotograficzną stanu technicznego tych budynków. Jednocześnie Przewodnicząca Komisji 

wyjaśniła, że przykre jest to, że my, jako Gmina nie mamy takich kompetencji, aby im 

natychmiast pomóc, a to, co było możliwe zostało zrobione. Został zrobiony odpływ z drogi, 

aby wody opadowe jeszcze dodatkowo nie zalewały. Przewodnicząca podkreśliła, że problem 

jest bardzo duży i będzie dużej wymagał determinacji oraz czasu, żeby go rozwiązać. 
Przewodnicząca Komisji podkreśliła, że dramat tych ludzi jest ogromny, ale na tę chwilę 
rozpatrując skargę, pod kątem łamania przepisów ze strony gminy, natomiast takich nie 

stwierdzono. Na pewno należy im się wsparcie i zrozumienie, jako ludzi i mieszkańców 

gminy.  

Kolejno głos zabrał Radny Maciej Lipka, który powiedział, że odwodnienie drogi nie 

załatwi problemu oraz odniósł się do ukształtowania terenu i zniszczenia drenów. Radny 

powiedział, że właściwym adresatem tego problemu są obecnie Wody Polskie i jednocześnie 

zwrócił się do Wójta o wsparcie i pomoc tym mieszkańcom w tym trudnym położeniu, 

ponieważ sprawa nie jest rozwiązana. 

Odnosząc się do wypowiedzi Radnego Przewodnicząca Komisji powiedziała, że z tych 

przedstawionych materiałów, wiemy, że są to grunty, które nie przepuszczają wody. Są tam 

chyba dwa metry ziemi, a następnie jest jakaś skała. Pewnie odwierty, które zostały 

wykonane pozastawiają wiele do życzenia, ponieważ zostały wykonane szczątkowo. 

Natomiast nie jesteśmy władni podejmować jakiegoś stanowiska. Problem jest złożony. 

Sprawa na pewno powinna wrócić do Powiatu i Nadzoru Budowlanego, i wielu innych oraz 

przede wszystkim deweloper, który jest zainteresowany by to wyjaśnić. 
Natomiast Radny Maciej Lipka potwierdził chęć współpracy dewelopera, ale zwrócił też 
uwagę na niejasność i niejednoznaczność przepisów.  

Radna Wiesława Kuśnierz odnosząc się do wypowiedzi Radnego Macieja Lipki w sprawie 

niejednoznacznych przepisów, wyjaśniła, że ustawa przepisy Prawo wodne, pozwalają na 

ingerencję Wójta tylko wtedy, gdy jest udowodnione, że właściciel gruntu spowodował 

zalanie gruntu, ale trzeba to udowodnić. Natomiast za stan melioracji na gruncie, utrzymanie 
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tych urządzeń odpowiadają właściciele i według przepisów w tym zakresie najwięcej do 

powiedzenia mają Wody Polskie i Marszałek Województwa. 

Wobec braku innych uwag i zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie powyższy projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 13 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 1 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę NR XL/278/18 w sprawie rozpatrzenia skargi, która stanowi załącznik nr 11 

do protokołu. 

AD 11. INFORMACJA GMINNEJ KOMISJI ROZWIĄZYWANIA PROBLEMÓW 
ALKOHOLOWYCH NA TEMAT PROFILAKTYKI REALIZOWANEJ NA TERENIE 
GMINY 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił o przedstawienie stanowiska 

Przewodniczącego Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty. 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 

opinię Komisji do wyżej wymienionego tematu, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r., zapoznała 

się informacją Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat 

profilaktyki realizowanej na terenie gminy w 2017 roku. Komisja wyrażając swoją opinię, 
informację tę przyjęła. 

Następnie wobec braku pytań do powyższej informacji Przewodniczący Rady Gminy 

przeszedł do realizacji następnego punktu obrad. 

AD 12. INFORMACJA WÓJTA GMINY NA TEMAT GOSPODARKI GRUNTAMI 
I NIERUCHOMOŚCIAMI ORAZ UTRZYMANIU GMINNYCH OBIEKTÓW 
UŻYTECZNOŚCI PUBLICZNEJ W ROKU 2017 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił Przewodniczącą Komisji 

Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwię Więcek o przedstawienie opinii Komisji 

do powyższej informacji. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
odczytała protokół Komisji z wyjazdu w teren z dnia 21 maja 2018 r., celem oceny stanu 

wybranych obiektów, który stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

W powyższym protokole została również przedstawiona opinia Komisji do wyżej 

wymienionego tematu, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu po przeanalizowaniu informacji na 

temat gospodarki gruntami i nieruchomościami oraz utrzymaniu gminnych obiektów 

użyteczności publicznej w roku 2017, informacje przyjęła. 

Na pytanie Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej Agnieszki Lendy, o to, kto malował 

świetlicę w Sownie, Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław 

Kornet, wyjaśnił, że malowanie zostało wykonane w czynie społecznym przez sołtysa przy 

pomocy jednego z mieszkańców. Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia 

Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek, powiedziała, że w świetlicy tej jest 

prawdopodobnie problem z dachem, stąd zacieki na świeżo malowanym suficie. Natomiast 

Przewodniczący Jarosław Kornet, powiedział, że największy problemem w świetlicy jest 

z podłogą, co potwierdziła Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek i Radny Mariusz 

Sikorski. Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia 

Więcek powiedziała, że podłoga na pewno wymaga remontu. 
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AD 13. WYDATKI BIEŻĄCE URZĘDU GMINY ZA I – SZY KWARTAŁ 2018 R. 
W ODNIESIENIU DO ANALOGICZNEGO OKRESU 2017 R. oraz 

AD. 14. ANALIZA REALIZACJI BUDŻETU GMINY ZA I – SZY KWARTAŁ 2018 R. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił o przedstawienie opinii 

Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię Komisji do 

wyżej wymienionych tematów, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 23 maja 2018 r. zapoznała się z informacją 
dotyczącą wydatków bieżących Urzędu Gminy za I kwartał 2018 r. w odniesieniu do 

analogicznego okresu 2017 roku. Komisja wyrażając swoją opinię powyższą informację 
przyjęła.  

Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w tym samym dniu, zapoznała się z informacją dotyczącą 
realizacji planu dochodów i wydatków budżetu za okres od początku roku do dnia 31 marca 

roku 2018, i wyrażając swoją opinię Komisja powyższą informację przyjęła. 

Następnie Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda wyjaśniła, że jeżeli chodzi 

o wydatki bieżące w porównaniu do roku poprzedniego, nie było większych zmian. 

Zwiększenie, jeżeli chodzi o wydatki dotyczyły zmiany w wynagrodzeniach pracowników 

i jeżeli chodzi o pozostałe wydatki to wynikające z opłat.  

Zaś, jeśli chodzi o analizę budżetu dochody i wydatki są w granicach badanego okresu nie ma 

jakiś wahań i zagrożeń. 

AD 15. INFORMACJA DOTYCZĄCA „OCENY ZASOBÓW POMOCY SPOŁECZNEJ ZA 
ROK 2017 DLA GMINY STARGARD”  

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Ładniak przedstawiła ocenę 
zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy Stargard, która stanowi załącznik nr 13 

do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podziękował Kierownik Gminnego 

Ośrodka Opieki Społecznej Annie Ładniak i poprosił Radnych o pytania odnośnie 

przedstawionego tematu. 

Odpowiadając na pytanie Radnego Janusza Łojko czy osoby korzystające z różnych form 

pomocy na przykład ubóstwa, i innych, czy może to oznaczać, że jest to miesięcznie jakaś 
znaczna kwota. Kierownik GOPS Anna Ładniak, zaprzeczyła i wyjaśniła, że pomoc przyznaje 

się jedną, ale z tytułów kilku, czyli na przykład pomoc na żywność z tytułu, że rodzina jest 

bezrobotna, z tytułu ubóstwa.  

Radna Wiesława Kuśnierz zapytała o Domy Pomocy Społecznej, jak długo się czeka na taki 

dom w Stargardzie w gminie. Kierownik Anna Ładniak odpowiedziała, że Gminny Ośrodek 

kieruje do różnych domów, szuka miejsc tam gdzie jest najtaniej i najkrótszy okres 

oczekiwania. Oczekiwanie od miesiąca do pół roku. 

Następnie Wiesława Kuśnierz zapytała o kwestie finansowe, jakie są koszty umieszczania 

w takich domach i czy ludzie są w stanie sami pokryć to, czy do każdej dopłacamy. 

Kierownik Anna Ładniak wyjaśniła, że jest tylko jedna osoba, do której GOPS nie dopłaca, 

a tak dopłaca do wszystkich, i są to koszty rzędu powyżej 3 tys. zł. Natomiast z dochodu tej 

osoby można zabierać jedynie tylko 70%, ponieważ 30% jest dla tej osoby na jej potrzeby 

osobiste. 

Kolejno Radna Wiesława Kuśnierz zapytała o takie osoby, które posiadają rodziny czy 

dochodzi się świadczeń od rodziny. Kierownik Anna Ładniak wyjaśniła, że GOPS 

przeprowadza w rodzinach wywiady alimentacyjne. Rodziny deklarują albo nie deklarują 
chęć pomocy. Jeżeli przekracza ustawowe kryterium dochodowe można spisać umowę 
i pobierać opłaty. Zazwyczaj zdarza się tak, że rodzina sama deklaruje drobne sumy, mimo, 
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że nie przekracza tych dochodów, ale z takich osób z rodzinami nie ma, są to raczej osoby 

samotne. 

Wobec braku kolejnych pytań i uwag ze strony Radnych Przewodniczący Rady Gminy 

Edward Kosmal podziękował i zarządził przerwę. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal po 15 minutowej przerwie o godzinie 11.25 

wznowił obrady sesji.  

AD 16. INFORMACJA WÓJTA GMINY NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI W OKRESIE 
MIĘDZYSESYJNYM 

Radni otrzymali pisemną informację Wójta Gminy dotyczącą wykonania zadań przez Gminę 
w okresie międzysesyjnym oraz zestawienie Zarządzeń Wójta Gminy Stargard. Informacja 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz zabierając głos poinformował w uzupełnieniu 

do informacji, którą radni otrzymali, w jakich spotkaniach i uroczystościach uczestniczyli 

z Zastępcą Wójta Jerzym Makowskim, a mianowicie: 

‒ 29 kwietnia w Barzkowicach odbyła się I Wiosenna Wystawa Ogrodniczo – Pszczelarska 

‒ 3 maja Wójt Gminy, Zastępca Wójta oraz Przewodniczący Rady wzięli udział 

w obchodach 227 rocznicy uchwalenia Konstytucji Trzeciego Maja, 

‒ 9 maja Wójt Gminy podpisał akt notarialny z KOWR na zmianę z użytkowania 

wieczystego na własność czterech działek pod boisko w Lipniku, 

‒ 11 maja odbyło się robocze spotkanie sołtysów, 

‒ 11 maja Zastępca Wójta wziął udział w organizowanym przez TPD festiwalu piosenki 

przedszkolnej „Mali artyści na scenie”, 

‒ 11 maja w Państwowej Straży Pożarnej odbył się uroczysty apel z okazji Dnia Strażaka 

‒ 11 maja w Kolegiacie odbyła się uroczystość pod nazwą „Dar Wolności” z okazji 

odzyskania niepodległości, organizowana przez II LO w Stargardzie, 

‒ 23 maja odbyło się w Szczecinie Walne Zgromadzenie Stowarzyszenia Szczecińskiego 

Obszaru Metropolitalnego, w którym uczestniczył Zastępca Wójta, natomiast Wójt Gminy 

uczestniczył w organizowanych przez Eneę Targach „Więcej Światła”. 

Następnie Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, poinformował o braku rozstrzygnięcia 

przetargu na zagospodarowanie terenu przy świetlicy w Strumianach, ponieważ nikt się nie 

zgłosił. Kolejno Wójt powiedział, że w dniu 23 maja odbył się III przetarg na budowę drogi 

w Grzędzicach. Zgłosiły się trzy firmy, a zaproponowane ceny kształtowały się na poziomie 

od ponad 18 mln zł do ponad 19,858 mln zł, natomiast w budżecie zaplanowane jest na tę 
inwestycję 13mln zł. W związku z tym, że nie stać gminy na takie koszty, Wójt zapowiedział, 

że będzie musiał coś w tej kwestii zaproponować. Skłania się do unieważnienia przetargu 

i zmiany zakresu wykonania tej inwestycji poprzez jej zmniejszenie, z tym, że najpierw trzeba 

porozmawiać z SOM, żeby wiedzieć, jakie będą możliwości w tej kwestii. Poinformował, że 

gmina ma na to zadanie przyznane dofinansowanie w wysokości 6,1 mln zł, z okresem do 

2020 roku. Wójt powiedział, że te pieniądze nie przepadną i uważa, że jedynym rozsądnym 

rozwiązaniem jest zmniejszyć zakres, ale w taki sposób, by osiągnąć efekt w postaci 

zwiększenia bezpieczeństwa. Jednocześnie Wójt Gminy zapowiedział, że po szczegółowych 

analizach podejmie decyzję w tej sprawie. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zapytał, czy radni mają pytania 

do informacji Wójta Gminy, a wobec braku pytań, przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

AD 17. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI 
W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że ten okres był raczej 

spokojny. Przewodniczący uczestniczył również w Wystawie Ogrodniczo – Pszczelarskiej 
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w Barzkowicach, i jak wspomniał już wcześniej Wójt, w obchodach 227 rocznicy uchwalenia 

Konstytucji Trzeciego Maja. Ponadto Przewodniczący poinformował, że w ostatnim czasie 

nie wpłynęła również znacząca korespondencja. 

AD 18. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH 

Brak interpelacji. 

AD 19. WOLNE WNIOSKI I ZAPYTANIA 

Jako pierwszy głos zabrał Radny Maciej Lipka, który zwrócił się do Wójta Gminy 

w sprawie składowania w centrum Żarowa przy pętli autobusowej, na terenie zielonym, na 

działkach powiatu destruktu prawdopodobnie materiału pochodzącego z rozbiórki przy 

budowie ronda w Lipniku. Został zdewastowany teren zielony oraz nasadzenia drzew 

i krzewów, o to, który dbali sami mieszkańcy. Ten materiał jest to głównie asfalt i smoła, 

który śmierdzi. Mieszkańcy są tym oburzeni, ponieważ zostało to zeskładowane bez 

wcześniejszego uzgodnienia. Materiał ten prawdopodobnie zostanie przeznaczony 

wzmocnienie poboczy między Żarowem, a Stargardem. Wobec powyższego Radny porosił 

o interwencję w tej sprawie. Następnie Radny Maciej Lipka odniósł się do swojego 

zgłoszenia na marcowej sesji odnośnie stanu placów przy punktach przedszkolnych. Radny 

powiedział, że jego zgłoszenie dotyczyło stanu bezpieczeństwa dzieci na palcach zabaw. 

Radny podkreślił, że dbanie o place należy do gminy. Równocześnie wskazał, że ponownie 

sprawdził stan placów i nie zostały tam zrobione naprawy. Radny wyjaśnił, że zgłoszenie nie 

było zarzutem przeciwko Pani Sołtys Grzędzic, która na ostatniej sesji miała o to zgłoszenie 

żal i jednocześnie przeprosił Panią Sołtys Grzędzic. 

Kolejnym tematem, który zgłosił Radny Maciej Lipka był problem związany z brakiem wody 

w kranach w Żarowie po godzinie 23, w dniu poprzedzającym obrady sesji. Radny dowiedział 

się po zgłoszeniu awarii, iż nie ma ekipy by tę awarię usunąć, gdyż ekipa jest tylko do 

godziny 22. Wobec tego Radny poprosił Wójta również o podjęcie interwencji w tej spawie, 

ponieważ dostarczanie wody jest zadaniem Gminy.  

Odnosząc się do zgłoszeń Radnego, Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, powiedział, że 

w sprawie składowanego frezu, będzie interweniować w tej sprawie, by wyjaśnić skąd ten 

pomysł i dlaczego akurat ten teren. Na pewno zostałby wskazany inny bardziej odpowiedni 

teren. Jeżeli chodzi o place zabaw, to Wójt powiedział, że dzisiaj jest przegląd. Ekipa jeździ, 

zgłoszone zostały 23 place i będą uzupełniane braki. Natomiast, jeżeli chodzi o dostarczanie 

wody to w dniu wczorajszym była również awaria w Lipniku, przy budowie wodociągu, 

został zerwany główny wodociąg. Oczywiście nie ma to związku z Żarowem. Jednocześnie 

Wójt wyjaśnił, iż z tego, co wie, to zawsze jest całodobowa ekipa do różnego rodzaju awarii. 

Z tego, co się domyśla prawdopodobnie wczoraj wszyscy byli w Lipniku. Jednak będzie 

prosił Wodociągi Zachodniopomorskie i wymuszał, aby byli w większej gotowości. 

Kolejno Radny Maciej Lipka wyjaśnił, że akurat zgłoszenia telefoniczne są nagrywane i taką 
informację otrzymał, że ekipa serwisowa jest tylko do godziny 22, co można z resztą pewnie 

odtworzyć. Poza tym Radny podziękował, za podjęcie interwencji w zgłoszonych sprawach. 

Natomiast w sprawie składowania destruktu, Radny Maciej Lipka powiedział, że powiat 

powinien doprowadzić ten teren do stanu z przed dewastacji, a najlepszą formą przeprosin 

byłoby przekazanie tego materiału na potrzeby gminy, i podkreślił, że należy pamiętać, iż 
powiat zalega gminie pieniądze za prowadzone inwestycje drogowe. 

Następnie Radna Wiesława Kuśnierz zwróciła się w imieniu mieszkańców Warchlina 

i Warchlinka o podjęcie jeszcze raz interwencji w Starostwie w sprawie drogi między 

Warchlinkiem i Poczerninem, w kierunku cmentarza. Budowa nowej drogi spowodowała, że 

przerwano tam jakiekolwiek prace, a mieszkańcy nie będą mieli możliwości dotarcia na 

cmentarz, ponieważ nie ma tam pobocza. A kondukty żałobne nie będą mogły poruszać się 
trasą szybkiego ruchu. Radna przypomniała, że mieszkańcy ponieśli tam wkład, jak 
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oczyszczenie tej drogi z drzew i krzaków, który jest niweczony. Jednocześnie przypomniała, 

że jest to kwestia długości kilometra drogi. Wójt odpowiedział, że podejmie po raz kolejny 

interwencję w tej sprawie. 

Radny Mariusz Sikorski natomiast przypomniał, że na ostatniej sesji Starosta zadeklarował, 

iż powiat wykonana drogę w Lipniku w kierunku Kunowa, a do tej pory nie zostało nic 

zrobione w tej kwestii. Natomiast za mostem droga jest przejezdna. Dlatego Radny uważa, że 

mając taki materiał można było go tam wykorzystać, a nie wozić daleko. 

Kolejno Radny Mariusz Sikorski, zwrócił się z zapytaniem do Przewodniczącego Rady 

Gminy, w sprawie prac nad zmianą statutu Gminy, celem dostosowania do nowych 

przepisów. Z tego, co wie, większość gmin, wokół prowadzi prace nad zmianami. Pracują 
rady gmin, nad tymi zmianami, a u nas się nic nie dzieje i zapytał Przewodniczącego czy coś 
przewiduje w tej kwestii i kiedy. Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal 

powiedział, że miał zaproszenie dla przewodniczących na spotkanie, ale niestety w terminie, 

kiedy nie mógł być obecny i powiedział, że oczywiście przewiduje. Kontynuując Radny 

Mariusz Sikorski przypominał, że zmiany mają obowiązywać od początku nowej kadencji, 

a wymaga to czasu, czego nie da się zrobić w ciągu tygodnia. Dla przykładu podał, że 

w mieście Komisja Statutowa pracuje od trzech miesięcy. Odpowiadając na pytanie Radnego, 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal, powiedział, że podejmie działania w tej 

kwestii. 

Następnie Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda, potwierdziła słowa 

Radnego Sikorskiego w sprawie dróg w Lipniku. Przewodnicząca powiedziała, że wszystko 

kończy się na obietnicach. Jednocześnie podkreśliła, że mimo zrozumienia dla prowadzonej 

inwestycji, mieszkańcom jest coraz trudniej i jest potrzeba alternatywnych dróg. Dlatego też 
są ponownie na sesji mieszkańcy Lipnika, aby powrócić do tego tematu. 

Zabierając głos obecni mieszkańcy odnieśli się do deklaracji Wójta z sesji z poprzedniego 

miesiąca w sprawie udrożnienia drogi ulicy Spokojnej do ruchu. Jak powiedzieli mieszkańcy, 

prace się rozpoczęły, ale zostały zastopowane i obawiają się, że się zakończą. Jak na razie 

wygląda to tak, że zostało zgarnięte rolnikowi zboże. Dlatego zapytali Wójta czy coś dalej 

planuje zrobić i jest to zakończenie prac.  

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, odpowiadając na pytanie powiedział, że to nie 

koniec, na pewno droga ta zostanie przywrócona do funkcjonowania, tak jak zostało obiecane. 

Wójt Gminy powiedział, że jak miesiąc temu na sesji Starosta obiecał, że postara się zrobić 
wyjazd na starą drogę nr 10, to on obiecał, że wyrówna ulicę Spokojną i Brzozową. Pierwszy 

etap jest już wykonany. Może nie do końca jeszcze. Jak się okazuje wyjeżdżona ulica nie była 

w granicach drogi. Przywrócono drogę do granic i będzie zrobione. Wójt powiedział, że na 

pewno słowa dotrzyma. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda, odnosząc się do zrobionych prac, 

powiedziała, że mieszkańcy chcieliby znać konkrety, kiedy będzie zrobiona, ponieważ teraz 

potrzebują tej drogi, kiedy są utrudnienia, a teraz nic się nie dzieje, na te chwilę jest tylko 

zgarnięta ziemia. Przewodnicząca pytała czy Wójt wystąpi do Starostwa, czy mieszkańcy 

mają sami występować do Starostwa. 

Na pytanie Przewodniczącej Komisji Agnieszki Lendy, która zapytała Wójta, kiedy 

mieszkańcy otrzymają konkretną rzeczową informację zwrotną w tej sprawie, Wójt Gminy 

Kazimierz Szarżanowicz opowiedział, że w najbliższy wtorek. 

AD 20. SPRAWY RÓŻNE 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przywitał przybyłego w trakcie trwania 

obrad Pana Dariusza Zagrodzkiego Prezesa OSP Bielkowo, która to jest podmiotem 

odpowiedzialnym za pełnienie ratownictwa wodnego na jeziorze Miedwie, który poprosił, 
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aby umożliwić mu, wypowiedzenie się w sprawie zagrożeń i kwestii działania ratownictwa 

wodnego, w związku z rozpoczynającym się sezonem letnim. 

Zabierając głos Prezes OSP Bielkowo Dariusz Zagrodzki, wypowiedział się w sprawie 

działania ratownictwa wodnego i przedstawił, jak wygląda obecnie wykonywanie 

ratownictwa na Jeziorze Miedwie. Wyjaśnił, że OSP Bielkowo od trzech z gminą Stargard ma 

podpisane umowy, w tym roku jest to trzecia umowa. Obecnie na ten rok są podpisane dwie 

umowy. Z Gminą Stargard na kwotę 10 tys. zł oraz z Powiatem Stargardzkim również na 

kwotę 10 tys. zł, oraz oczekuję na podpisanie umowy z Wojewodą Zachodniopomorskim na 

planowane dofinansowanie, jest taka decyzja. Wyjaśnił, że Gmina Kobylanka utrzymuje 

kąpielisko w Zieleniewie i na to kąpielisko jest osobne zlecenie na usługę ratowniczą, 
realizowaną w sezonie letnim. Następnie omówił gotowość jednostki do działania i wyjaśnił, 

że, pomimo iż jest ona od początku wakacji do 20 września, to chcieliby rozpocząć te dyżury 

już od weekendu Bożego Ciała. Na ten cel są zaplanowane pieniądze od Wojewody 

otrzymane w konkursie, na finansowanie całe przedsięwzięcie bezpieczeństwa na jeziorze, od 

31 maja do końca września, z tym, że we wrześniu w systemie weekendowym sobota – 

niedziela i do wakacji też sobota – niedziela. Natomiast od pierwszego dnia wakacji 

codziennie na wodzie jest dwóch ratowników z łodzią, od godziny 11 do 19 i oni odpowiadają 
tylko i wyłącznie za bezpieczeństwo i podejmowanie działań ratowniczych na akwenie jeziora 

Miedwie. Wygląda to w ten sposób, że trzy razy dziennie przepływają jezioro od Żelewa do 

terenów należących do gminy Stargard. 

Kolejno Prezes OSP Bielkowo poinformował, że w piśmie, które pozwolił sobie przygotować 
do Przewodniczącego, odniósł się do zagrożeń na terenie należącym do gminy Stargard. Do 

najbardziej zagrożonego miejsca, gdzie, mimo, iż nie ma tam oficjalnego kąpieliska, ludzie 

korzystają tam z kąpieli, wskazał niestrzeżoną plaże w Koszewku. Kolejnym pod tym 

względem jest plaża w Wierzchlądzie oraz trzecie miejsce to Koszewo. Prezes Dariusz 

Zagrodzki, zasugerował, by postawić w tych miejscach plansze z oznakowaniem 

o niestrzeżonym kąpielisku z numerami alarmowymi, jednostki oraz 601 100 100 i 112, 

ponieważ nie można wykonać tych plansz z pieniędzy, które otrzymuje jednostka, a jest to 

zadanie własne gminy. Do zadań, które może realizować jednostka należą dyżury ratownicze, 

paliwo, szkolenia i prowadzenie dokumentacji ratowniczej. Drugą propozycją jest utworzenie 

w Koszewku gdzie jest najniebezpieczniej zastanowić się nad stworzeniem stosownie do 

nowych przepisów miejsca do kąpieli na 30 dni. Jednostka może służyć pomocą, jeżeli chodzi 

o kwestie tego zabezpieczenia, ponieważ ma 16 ratowników. Jak poinformował nie będzie to 

możliwe w tym roku, ale od roku następnego. Do zabezpieczenia takiego miejsca potrzebnych 

jest dwóch ratowników. 

Prezes OSP zadeklarował również, jeżeli będzie taka potrzeba, możliwość przybycia na 

posiedzenia komisji celem podsumowaniu sezonu. Przypomniał, że rozliczenie dotacji jest 

składane w terminie. Następnie poinformował, że jednostka jest na etapie realizacji 

przedsięwzięcia zakupu zestawu mobilnego do ratownictwa wodnego, będzie to jedna 

z najbardziej nowoczesnych łodzi w województwie. Koszt całego przedsięwzięcia to ok. 280 

tys. zł, jest w pełni finansowany. W tym roku zostanie zakupiona, ale ze względu na 

procedury nie uda się w tym roku sprowadzić jej do działań. 

Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek zwracając się do Wójta zapytała, że przypomina 

sobie, że rozpoczynając program było wspomniane, że będą tablice, a na tę chwilę ich nie ma. 

Dlatego podtrzymuje, aby te tablice tam stanęły. Przewodnicząca Komisji potwierdziła 

problemy z dostępem dla jednostek ratowniczych w Koszewie, podczas akcji ratowniczej, 

która miała miejsce w październiku ubiegłego roku, braku drogi by zwodować łodzie. 

Ponadto poprosiła, żeby oznaczyć i zabezpieczyć uszkodzoną drabinkę przy pomoście 

w Koszewie. 
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Na pytanie Przewodniczącego Komisji Jarosława Korneta, w której części jeziora jest 

cumowana łódź, Prezes Dariusz Zagrodzki wyjaśnił, że w trakcie sezonu jest ona cumowana 

w Zieleniewie w porcie, natomiast poza sezonem w remizie w Bielkowie, a spław jest 

w Żelewie. 

Następnie Prezes OSP Bielkowo Dariusz Zagrodzki, podał numer telefonu alarmowego dla 

jednostki ratownictwa wodnego na jeziorze Miedwie 790 797 012.  

Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet zwrócił uwagę, odnośnie telefonów 

alarmowych, że można również przez numery alarmowe Jednostki Państwowej Straży 

Pożarnej, która jest lepsza niż tylko alarmowanie przez jedną jednostkę. 

Radny Maciej Lipka zapytał czy po zgłoszeniu pod ten numer powiadamiane są inne 

jednostki. Pan Dariusz Zagrodzki wyjaśnił, że powiadamianie odbywa się z zgodnie 

z określonymi procedurami, a oni, jako jednostka odpowiedzialna za ten teren są zobligowani 

mieć również swój numer alarmowy. 

Po zakończeniu tematu związanego z ratownictwem na jeziorze Miedwie, Radny Maciej 

Lipka zaprosił na festyn w dniu 27 maja w Parku Chrobrego w Stargardzie z związany z akcją 
Stargardzkiego Klubu Morsów Wybiegajmy Dzieciom Uśmiech, ponieważ sprawa ta dotyczy 

mieszkańca Żarowa. Jest to akcja mająca na celu pomoc dwóm chorym dziewczynkom. 

Natomiast Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet, 

zwrócił się do Wójta Gminy, by przy okazji kontaktowania się z Zarządem Dróg 

Powiatowych, przypomnieć o łataniu dróg kategorii uzupełniającej. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal powiedział, że na drodze Kiczarowo – 

Grabowo zostały załatane większe dziury, ale pozostały jeszcze mniejsze i prosił Wójta 

również by zwrócić powiatowi na to uwagę. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal wobec braku innych spraw, przeszedł do 

kolejnego punktu obrad. 

AD 21. USTALENIE TERMINU NASTĘPNEJ SESJI 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podał termin zwołania XLI sesji Rady 

Gminy Stargard i terminy posiedzeń komisji, a mianowicie: 

− obrady XLI sesji Rady Gminy Stargard na dzień 29 czerwca 2018 r. na godz. 10.00, 

− posiedzenie Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na dzień 18 czerwca 

2018 r., 

− posiedzenie Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty na dzień 19 czerwca 2018 r., 

− posiedzenie Komisji Rewizyjnej na dzień 20 czerwca 2018 r., 

zaś godziny posiedzeń poszczególnych komisji ustalą ich przewodniczący. 

AD 22. ZAMKNIĘCIE OBRAD SESJI 

Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal wobec wyczerpania porządku 

obrad podziękował wszystkim za udział i o godzinie 12.17, zamknął obrady XL sesji Rady 

Gminy Stargard. 
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